
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 8. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 89
Kan ministeren oplyse, om ministeriet vil sørge for fremover, at det ikke er ansøger, som
bærer risikoen for lang sagsbehandlingstid og vil ministeriet sørge for fremover, at frem-
skynde behandling af sager, hvor en ansøger, der søger som barn og hovedperson, skal
være under 18 år ved tidspunktet for lovforslagets vedtagelse, jf. cirkulæreskrivelsens §
3, stk. 2, hvor det fremgår, at: ”Børn, der optages som hovedpersoner på et lovforslag
om indfødsrets meddelelse, jf. §§ 14, 15 og § 18, stk. 1, 1. pkt., og børn, som erhverver
indfødsret som biperson til én af sine forældre, jf. indfødsretslovens § 6, stk. 2, jf. § 5,
skal være under 18 år på det tidspunkt, hvor det pågældende lovforslag om indfødsrets
meddelelse vedtages”, idet det således ikke fremgår af § 3, stk. 2, at det er ansøgers
risiko, at Indfødsretskontoret har en lang sagsbehandlingstid eller Indfødsretskontoret har
ansat for få sagsbehandlere?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susan Kronborg (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susan.Kronborg@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Marie Krarup
formand
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